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„Čas letí jako bláznivý, já nechytím 
ho ani vy…“ zpíval v jedné své písni  
Mistr. Přijde to jako chvilka, kdy jsme 
četli předchozí vydání Hlincohorských 
novin, a už držíme v rukou další číslo.
Jsme na konci léta. Věřím, že jste si bě-
hem dovolených odpočinuli a léto si 
užili, když se mohlo při zlepšené situa-
ci zase cestovat, účastnit se společen-
ských, kulturních a sportovních akcí. 
Hezké počasí především v červnu a čer-
venci přálo výletům a rekreaci.
Ale ne každý den svítí slunce, a ne-
jsou jen radosti, ale i starosti a strasti.  
V červnu nám všem ukázalo počasí, že 
člověk není všeho pánem a že jsou chví-
le, kdy je takhle malý. Několik obcí za-
sáhlo ničivé tornádo a podobné živly a 
způsobily velké škody. Mnoho lidí přišlo 
během okamžiku o střechu nad hlavou. 
Při těchto událostech vždy oceňuji, jak 
se lidé dokáží semknout a navzájem si 
pomoci. Jedno jestli soused vedle, ve vsi, 
nebo kdosi neznámý na druhém konci 
země. Po neštěstí se zvedla vlna pomoci 
a solidarity, kdekdo pomáhal, jak mohl. 
Věcmi, penězi, vlastníma rukama a silou. 
Mnoho z vás jistě pomohlo individuál-
ně. Také obec Hlincová Hora přispěla 
zasaženým obcím finančním darem. 
Zároveň si také uvědomuji, že se po-
dobné věci mohou stát i jinde, také  
u nás. Jako občan bych chtěl být vždy 

co nejvíce informován o tom, co hrozí, 
co se děje, co se stalo a jak se to řeší. 
Jako starosta bych chtěl vždy všem sdě-
lit, co hrozí, co se děje, co se stalo a jak 
se to řeší. Takže jde o to jak. Obecní roz-
hlas nemáme. Mám možnost informo-
vat pomocí nástroje na úpravu webo-
vých stránek obce – zveřejnit na webu,  
zaslat mail. Dobrá možnost, ale ne vždy. 
Ne všichni sedí u počítače, nebo nepů-
jde elektřina. Ano, uvidí to lidé s chyt-
rým telefonem (s internetem a mailem) 
v ruce. Mám ale možnost informovat 
občany obyčejnou SMS. Obyčejný tele-
fon na volání a SMS má opravdu skoro 
každý. Zprávu můžu hromadně rozeslat 
všem z notebooku (i když nepůjde elek-
třina, má svou baterii a můžu dobít tře-
ba v autě) za předpokladu, že funguje 
aspoň mobilní operátor. 
VŠEM („rozeslat všem“ výše) ale můžu 
jen těm VŠEM, kteří o to stojí. Tedy dali 
najevo, že o to stojí. Tedy se registro-
vali do systému, který umí informace 
poslat. Tento systém máme, jmenuje 
se R-I-O (Rychlé-Informování-Občanů)  
a přihlásit se do něj můžete na webu 
obce automaticky vyplněním jednodu-
chého formuláře nebo osobní návště-
vou na obecním úřadu. 
Nestane se pak jako při větší bouřce na-
posledy, že nevíte, proč nejde elektřina, 
proč neteče voda, kdy poteče, a ani se 

nedozvíte, že už po obci jezdí cisterna  
s pitnou vodou a podobně. A budete 
volat a volat na obsazená čísla, proto-
že už tak volá spousta jiných. Nebo se 
zeptáte souseda, který je chytřejší a do 
R-I-O se přihlásil. A kromě těchto důle-
žitých věcí, na rozdíl od Vás, ví hned, co 
nového se objevilo na webu obce, jaké 
akce různého druhu se v obci a okolí 
chystají atd. atd. 
Je to jen na Vás. Budu rád, když Vám 
budu moci vše potřebné, důležité, nutné 
a užitečné z úřadu a obce rychle sdělit.
Vážení spoluobčané, přeji vám všem 
hezký podzim bez anomálií a extrémů.

Slovo starosty
ZPRÁVY A OZNÁMENÍ OÚ

Josef Petrášek 
starosta obce Hlincová Hora
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Volby 2021   (  Josef Petrášek)

Svatba na Hlincovce   (  Ilona Bláhová)

Ve dnech 8. a 9. října 2021 se konají volby do Posla-
necké sněmovny Parlamentu České republiky. 
Volební místnost bude v naší obci zřízena tradičně  
v sále restaurace (Hospůdky na Hlincovce). 
Volby se konají v 1.den (pátek) v době 14:00-22:00  
a ve 2.den (sobota) v době 8:00-14:00. Další potřebné  
a podrobné informace k volbám naleznete ve vývěskách  
a na webové úřední desce obce (www.hlincovahora.cz)  
a na webu www.mvcr.cz/volby. 

Jsou události, na které se nezapomíná. Svatba patří určitě 
k jedné z nich. I v naší obci se nedávno oddávalo a to pří-
mo pod širým nebem na jedné z Hlincohorských zahrad.  
Ze statistiky matričního úřadu na Rudolfově, který celou 
událost zastřešoval jsme zjistili, že se jednalo od roku 2009 
již o 6tou svatbu na území naší obce. Pan starosta Petrášek 
tak měl možnost si poprvé vyzkoušet i zcela novou roli – 
roli oddávajícího a zákonně stvrdit novomanželský svazek. 
Celý obřad probíhal ve velmi přátelské a uvolněné atmosféře  
a při obřadu spolupracovalo i sluníčko.
Přejeme novomanželům na společné cestě životem hodně 
štěstí, lásky a radosti.



◀ Odpoledne se zvířaty

▼ Motorový den

Hlincohorské noviny  - 3 / 2021 3

Letní akce   (  Josef Petrášek)

Během léta připravila obec a obecní úřad Hlincová Hora dvě 
akce – „Motorový den“ (31. 7. 2021) a  „Odpoledne se zví-
řaty“ (12. 9. 2021). Určeny byly pro děti i dospělé, ale vzhle-
dem k náplni akcí lze směle dětmi nazývat všechny věkové 
kategorie bez rozdílu.
Akce „Motorový den“ byla ukázkou všeho možného co má 
motor, ať už to vrčí a pořádně voní benzínem či naftou, nebo 
to (elektro) cítit ani slyšet není. Ukázkou ve smyslu prohlíd-
ky, předvedení a také vyzkoušení. Setkala se auta od star-
ších (historická vojenská) až k nejnovějším (elektrovozy),  
k vidění byly závodní rallye speciály či (z jiné oblasti) modely 
motorových letadel a elektrokola. Na akci jsme přivítali i IZS 
(záchrannou službu, hasiče a policii) se svou technikou. 
Něco šlo vyzkoušet (elektroauta a elektrokola), něco zažít 
(nechat se svézt v závodních a vojenských autech), něco  
k čemu se člověk zblízka nedostane třeba jen prohlédnout  
a získat informace.
Ti nejmenší, když si dost zablikali majáky a zahoukali siréna-
mi a klaksony, mohli řádit na skákacím hradu až do večera. 
Ti větší zase chvíli posedět, popovídat si u piva a pečeného 
masa na pergole hospůdky.

Akci „Odpoledne se zvířaty“ hostil areál SK Hlincovka. Na-
před patřil ptačím dravcům různé velikosti za odborného 
(ale také zábavného a vtipného) výkladu jejich vlastníka  
a trenéra pana Milana Zaleše. Ten do představení dravců, 
kteří si zahráli i v několika filmech a pohádkách, zapojil i při-
hlížející návštěvníky. 

Při ukázce výcviku a práce policejních psů samozřejmě skli-
dil velký úspěch čtyřnohý hrdina vystoupení, ale u ženské 
části publika také jeho lidský kolega a páníček ve stejnokroji.
Během celého odpoledne se děti mohly v částech kostýmu 
a s pomalovaným obličejem na chvíli stát indiány a projet se 
na koni pod dohledem „skoro pravých indiánů“.
Obě akce podpořilo to, co se naplánovat nedá – počasí.  
I díky tomu byla v obou případech účast velká. Poděkování 
patří všem, kteří akce podpořili zapůjčením a předvedením 
exponátů a všem, kteří se na organizaci a průběhu akcí po-
díleli.
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AKTIVITY V OBCI

Turnaj nohejbalu   (  Jan Havelka)

Sobotní nohejbalový turnaj 23.7. organizačně připravil člen 
klubu Míra Tušl. Za slunného dne se sešlo deset dvojic, co 
si chtěli udělat radost sportem. Klíč turnaje při deseti druž-
stvech se sám nabízel. Dvě skupiny ve dvou tabulkách systé-
mem „každý s každým“ a pak výkonnostní gradace turnaje, to 

je postup nejlepších družstev z tabulek do play off. Družstva 
si zahrají 4 až 6 zápasů.
V turnaji měli zastoupení tři generace. V družstvech si zahráli 
nejmladší 14 letý Ondra Hajný i 61 letý  František Irmiš. Vavřín 
vítězství si však mohlo odnést jen jedno družstvo. Tím byl tým 

ve složení David Říha a Ro-
man Bouchal. Oba hráči 
kopané hrající za SK Ru-
dolfov. Turnajový den začal  
v dopoledních hodinách 
a končen byl v pozdním 
odpoledni pohodovým  
posezením, které doladila 
grilovaná krkovice.  

Stojící z leva: R. Bouchal,  
M. Čenek, V. Vandas, J. Tušl, 
V. Vejvar, O. Hajný, P. Kryeza, 
M. Tušl ml., L. Bláha, M.  
Puffer, D. Keřka, V. Dvořák, 
D. Hlavatý, Fr. Irmiš, M. Tušl 
st. Dolní řada: M. Drázda, P. 
Irmiš, F. Paiger, M. Nestával, 
D. Říha

Evidence psů a koček   (  Josef Petrášek)

Požární sport   (  Josef Petrášek)

Mnoho z vás má doma psa nebo kočku. Jsou to stvoření zví-
davá, takže se občas stane, že se vydají na výlet či průzkum, 
nebo se např. něčeho polekají a utečou, prostě se zaběhnou 
nebo ztratí. Každou chvíli čteme na sociálních sítích žádosti 
o pomoc při pátrání po nich. Nebo obráceně o tom, že byli 
nalezeni nebo se někde kolem vás potulují, zda je někdo ne-
postrádá. Také pak voláte na obecní úřad se žádostí o zaří-
zení odchytu.
Obec má smluvně sjednánu odchytovou službu. Ale měla by 
to být až ta poslední varianta. Vyhněte se stresování zvířete 
při odchytu a pobytu v útulku a platbám za tyto služby. 

Proto se nabízí možnost umístění jednoduché evidence na 
web obce, kam se dá v případě nalezení nebo spatření za-
běhlého pejska či kočičky rychle podívat a majitele zvířete 
kontaktovat. Na webu je již taková ukázková podoba evi-
dence. V podstatě stačí fotka zvířete, má-li známku číslo, 
jméno zvířete, Vaše adresa a telefonní kontakt. Údaje nejsou 
povinné všechny, jen ty, které chcete uvést. Někdy i málo 
znamená hodně – stačí např. foto a telefon. Zvíře lze identi-
fikovat podle fota a hned zavolat majiteli.
Pokud Vás tato možnost zaujala, kontaktujte obecní úřad nebo 
rovnou zašlete údaje na mail obecni.urad@hlincovahora.cz.

Při červencové akci „Motorový den“ měli návštěvníci možnost 
vidět nejen techniku a výbavu hasičů, konkrétně hasičů SDH 
Adamov. Mohli vidět také ocenění a poháry, které získali v soutě-
žích požárního sportu, a to také v kategorii dětské či mládežnické. 
Požární sport učí děti zručnosti i zodpovědnosti. Má velice 
dlouhou historii, především v menších obcích. Již začátkem 
minulého století vznikaly dětské spolky, které se hasičské 
tématice věnovaly. Pro malé hasičské obdivovatele je požár-
ní sport ideálním způsobem, jak opravdovým hasičům při-
blížit. Děti skvěle vzdělá v manipulaci s hasičskou technikou,  
v první pomoci a orientaci v prostoru. 
Pokud některé děti (chlapce i dívky) během zmíněné akce toto 
téma a tento sport (a do budoucna více než sport) zaujaly, ve 
sboru v Adamově je rádi mezi sebe přivítají. 
Kontaktujte p. Karla Dvořáka, tel. 607290841.
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Splněný slib (  Jan Havelka)

Nohejbal na Hlincovce

Známé omezení v období roku podzim 2020 až březen 2021 
neumožňovalo splnit slib trenérské dvojice Ročňák a Havelka 
a to poděkování panem starostou obce za 1. místo aktér-
kám  Mistrovství ČR mladších žákyň. Tak až počátek června 
umožnil se setkat  ve větším počtu v uzavřené místnosti. 
Na setkání v úvodu hráčkám zazněla ve 20 minutách váž-
ná hudba v přednesu člena Pražských filharmoniků Teodora 
Brcka a jeho doprovodu na klavír dlouholetého přítele Segeje 
Perepeliatnika. 
Po pasáži ze Slovanských tanců se ujal slova pan starosta 
RNDr. Josef Petrášek. Poděkoval celému realizačnímu týmu 
účastníků mistrovství ČR za popularitu Hlincové Hory. 

Následně byly hráčkám předány drobné pozornosti ve for-
mě náramku a přívěsku v kazetě se vzpomínkovými fotogra-
fiemi. V pokračující příjemné atmosféře, dotvářené promí-
táním fotografií z volejbalového vývoje jednotlivých hráček 
od příchodu do klubu a krátkých videí z Mistrovství ČR, pro-
běhla volná beseda.
Bylo to milé setkání, ani jsme se nechtěli rozcházet. 

Vážení rodiče,
přijměte nabídku sportování od oddílu nohejbalu SK Hlincovka 
pro dívky a chlapce ve věku 9 – 13 let. V tréninkové skupině 
budou děti hrát krátké přípravné hry, soutěžit, učit se jed-
noduché prvky gymnastiky, provádět základní rehabilitační 
cvičení, vše s cílem naučit se nohejbalu a následně se zapojit 
do soutěží a turnajů. Účast v tréninkové skupině je možná  
i jako doplněk jiných sportů.
Na odbornost nohejbalové přípravy budou dohlížet bývalí 
hráči a pozdější trenéři extraligových družstev z Českých 
Budějovic Vladimír Vondrášek a Zdeněk Hanzálek. Za jejich 
tréninkovými výsledky je řada úspěchů na evropském a svě-
tovém mistrovství v nohejbale

Trénovat začínáme dvakrát v týdnu ve sportovním areálu na 
Hlincové Hoře od 16.9. 2021, a to ve dnech středa a pátek 
16:30 až 18 hodin. Přes zimní období budeme dvakrát na-
vštěvovat tělocvičnu, předpoklad je od půlky října. 

Finanční náročnost pro rodiče: 
úhrada tělocvičny bude činit cca 1.000, Kč.

Případné další informace na tel. 724 715 261. 
Sportuj s námi.

Jan Havelka za SK Hlincovka

Poděkování pana starosty

Foto archiv SK Hlincovka

Realizační tým – stojící zleva: K. Kadounová, K. Vavříková,  
A. Koupalová, M. Bergerová, V. Mrázková, sedící zleva: trenér 
J. Havelka, kapitánka Š. Nováková, T. Pitrová, S. Švarcová,  
A. Oberfalcerová, trenér P. Ročňák. Nepřítomná členka druž-
stva Kl. Nováková

NOHEJBAL NA HLINCOVCE 

 
 

Vážení rodiče, 
přijměte nabídku sportování od oddílu nohejbalu SK Hlincovka pro dívky a chlapce ve věku 9 – 13 let. V tréninkové skupině budou děti hrát 
krátké přípravné hry, soutěžit, učit se jednoduché prvky gymnastiky, provádět základní rehabilitační cvičení, vše s cílem naučit se nohejbalu a 
následně se zapojit do soutěží a turnajů. Účast v tréninkové skupině je možná i jako doplněk jiných sportů.  
 

Na odbornost nohejbalové přípravy budou dohlížet bývalí hráči a pozdější trenéři extraligových družstev z Českých Budějovic Vladimír 
Vondrášek a Zdeněk Hanzálek. Za jejich tréninkovými výsledky je řada úspěchů na evropském a světovém mistrovství v nohejbale 
 

Trénovat začínáme dvakrát v týdnu ve sportovním areálu na Hlincové Hoře od 16.9. 2021,a to ve dnech středa a pátek 16:30 až 18 hodin. Přes 
zimní období budeme dvakrát navštěvovat tělocvičnu, předpoklad je od půlky října. Finanční náročnost pro rodiče: úhrada tělocvičny bude činit 
cca 1.000, Kč.  

Případné další informace na tel. 724 715 261. Sportuj s námi.   
 
Jan Havelka za SK Hlincovka 
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Povedlo se. Lesní klub Hlincovka 6. 9. 2021 otevírá své brány 
dokořán pro první členy, děti a jejich rodiče.
Na začátku stál sen založit v oblasti Hlincové Hory lesní školku. 
První reálné kroky jsme začali podnikat tento rok na jaře. Máme 
obrovskou radost, že se nám náš sen podařilo zrealizovat. Od 
září můžeme přivítat první děti a začít spolu objevovat krásná 
místa Hlincovky i okolí.
Podařilo se nám nasmlouvat prima místo, kde budeme mít 
tento školkový rok základnu. Jde o chatičku v rámci rekreačního 
objektu DDM Vila, který se nachází hned vedle rybníku Mrhal 
ze strany Hlincové Hory.
Pro začátek máme otevřeno dva dny v týdnu: PO a ÚT od 
8:00 do 15:00. Začínáme s malou skupinkou dětí a dvěma 
průvodkyněmi na den. V tuto chvíli máme ještě několik 
posledních míst volných. Rádi přijmeme nové členy, děti  
a rodiče, kteří mají rádi přírodu. Kontakty naleznete pod 
článkem.
Nabízíme i možnost jednorázového hlídání. Které může 
být i skvělým odrazovým můstkem pro postupné zvykání 
dítěte na dětský kolektiv a čas bez mámy nebo táty. Cena ze 
jednorázové hlídání je 150Kč / hod. Ostatní ceny naleznete na 
našich stránkách.
Nezačínáme úplně od nuly, ale stavíme na pevných základech 
a vyzkoušeném přístupu naší mater Lesního klubu ÚL ve 
Vrábči, který funguje již 6 rokem. Je naší inspirací a jsme  
v úzké spolupráci se stávající ředitelkou Kájou Sukdolovou. 

Vycházíme ze stejných hodnot a spolupráci s námi přijala  
i jedna ze zkušených průvodkyň z Úlu. 

Co je pro nás důležité: 

Tak tedy 3, 2, 1 ZAČÍNÁME. 
Těšíme se na náš první společný den i na všechny dny další. 

Marta Novotná 
Provozní ředitelka Lesního klubu Hlincovka

www.lesniklubhlincovka.cz
info@lesniklubhlincovka.cz

Ve čtvrtek dne 24.6. 2021 se konala členská schůze Sportovního 
klubu Hlincovka. Každoroční konání členských schůzí klubu je 
uskutečňováno začátkem kalendářního roku. To se na jednání 
projednává plán akcí a obsazení hřišť na letní sezónu, schvaluje 
Výroční zpráva klubu a řeší další aktuální potřeby sportovního 
života. Nepříjemná opatření k omezení pohybu a setkávání 
lidí z důvodu zamezení nákazy koronavirem posunula letošní 
jednání členů Hlincovky až na konec června. A bylo důležité. 
Končilo jedno volební období a tak mělo být ustanoveno 
nové zastoupení členské základny v komisích a výboru SK. 
Důležitost členské schůze podtrhla i situace v jednom z oddílů, 
a to oddílu volejbalu.

Členská schůze měla pracovní charakter. Jednání bylo spojeno 
s výměnou názorů a mnoha dotazy členů SK. Otevřeně byly 

vyslovovány názory a osobní a skupinový úhel pohledu 
na projednávanou problematiku. Živost diskusí dokládá 
skutečnost, že bez čtvrt hodiny, se schůze konala 6 hodin. 
Jednání členské schůze bylo zakončeno usnesením, ve 
kterém byla potvrzena volba nového výboru a komisí klubu. 
Do kontrolní komise byli zvolení Petra Petrů, Alena Zuntová  
a Jan Jindra. Do komise rozhodčí  Eva Hamerníková, František 
Zeman a Pavel Štěpánek. Pro nastávající  volební období byl 
upraven počet členů výboru z dosavadních pěti na tři členy.  
V důvodové zprávě změny počtu členů výboru byla zdůrazněna 
v dnešní zrychlené době pružnost a operativnost. Do výboru 
SK Hlincovka byli zvoleni Roman Faktor, Jakub Chumlen a Jan 
Havelka.

V září otevíráme brány Lesního klubu Hlincovka  (  Marta Novotná)

Členská schůze SK Hlincovka    (  Jan Havelka)

 Jsme hodně venku a učíme se od přírody
 Komunikujeme s respektem
 Reagujeme na potřeby dětí i rodičů
 Myslíme na přírodu
 Podporujeme svobodné rozhodování
 Jsou pro nás důležité zdravé hranice
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Kvalitu našeho travnatého hřiště na malou kopanou v lesním areálu si  
v prvém týdnu v měsíce července vyzkoušela na příměstském táboře 
skupina 13 fotbalistů a tří trenérů z Ledenic. Jejich vedoucí Mgr. 
Michal Herman (vedoucí oddělení DDM České Budějovice) si velmi 
pochvaloval sportovní prostory a hřiště v areálu. Ty byly také v jeho 
zájmu si je vyzkoušet. Možnost propojení ubytování v objektu u 
Mrhalu ve vlastnictví DDM a sportování v našem lesním areálu se, 
nejen jemu jeví, jako výhodná a nabízí určité možnosti spolupráce.

Foto archiv SK Hlincovka

Poslední školní den před prázdninami byl pro děti 
zpestřen tím, že do školky mohl každý dorazil na své 
koloběžce. Společně jsme vyrazili na cyklostezku, 
kde pro děti byla připravena zábavná trasa. Dlouhý 
slalom plný překážek děti hravě zvládly, splnily 

dané úkoly a poznaly dopravní značky. V cíli je 
čekaly balónky naplněné heliem, řidičské průkazy  
a sladká odměna. Už se těšíme na příští jízdu.

Loučení s předškoláky a školním rokem jsme letos uspořádali 
na pláži u rybníku Mrhal v námořnickém stylu.  

Děti si vytvořily trička s kotvou a naučily se písničku  
s tanečkem. Tématickou pohádku nám přijel zahrát pan 
Reindl se svým divadélkem Divoloď. Počasí nám zpočátku 
moc nepřálo, ale my jsme se jako správní námořníci větru ani 
deště nezalekli a oslavu si užili. Kvečeru se počasí umoudřilo 
a tak si děti i dospělí mohli vychutnat plavbu v motorovém 
člunu s kapitánem panem Šťastným.

Tento rok jsme se rozloučili se čtyřmi předškoláky. Při 
pasování na školáky dostali pamětní list, keramickou medaili, 
knihu s věnováním a malé foto album. Nezapomněli jsme ani 
na mladší děti – i ty dostaly foto alba a drobné dárečky. Velký 
dík patří paní Zárubové, která předškoláčkům nechala upéct 
krásný dort. Moc jsme si na něm pochutnali.
Děkujeme všem, kteří se zapojili a pomohli nám vytvořit 
příjemnou atmosféru. Myslím, že děti i rodiče vytvořili prima 
partu. A co dodat na závěr? Přejeme všem, a zejména našim 
malým školáčkům, ať se jim ve škole a v životě daří.

Zábava v příjemné krajině několika rybníků, lesů a luk 
čekala děti ve Slověnickém mlýně, kam jsme se společně  
23. 6. vypravili. Děti byly vybaveni batůžky se svačinou a těšily 
se na výlet i nové kamarády z Mateřské školy Zvíkov, která 
doplnila místa v našem objednaném autobuse.
Čekala na nás farma, kde jsme v doprovodu místního 
chovatele prohlédli lamy, ovce, kozy a dozvěděli jsme se  
o nich mnoho zajímavostí, děti je mohly nakrmit.

Poté jsme všichni  společně prošli stezku vodníka Pentličky, 
několik paměťových chodníčků, také byly zdolány provazové 
pohyblivé lávky přes potoky. Nikomu nechyběla odvaha  
a dobrá nálada. Společně děti nakrmily kapry, prošly stezkou 
kolem zatopeného lomu, dozvěděly se o práci potápěčů  
a prohlédly si jejich zajímavou výstroj. Na oplátku jsme přijali 
jsme pozvání do zvíkovské mateřské školy.

Fotbalový tábor   (  Jan Havelka)

Den na koloběžkách   (  Markéta Pokorná Adamíková)

Loučení s předškoláky a školním rokem   (  Pavla Podlahová)

Slověnický mlýn   (  Markéta Pokorná Adamíková)
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14. 9. 2021 k nám do naší školky dorazil 
cirkus. 

S klaunem Ferdinandem a jeho 
pomocníky si děti užily spoustu legrace. 
Viděly kouzlení, žonglování, „ŠOU“ 
živých psů a další akrobatické kousky. 
Bylo to příjemně strávené úterní 
dopoledne doprovázené hudbou, 
potleskem a dětským smíchem. Vidět 
radost v dětských tvářích je pro nás 
tou největší odměnou. 

15. září se vydali naši předškoláci na návštěvu JČ muzea. Je zde 
nádherná interaktivní přírodovědná, archeologická a národopisná 
expozice, která získala 1. místo v Národní soutěži muzeí Gloria 
Musaealis 2019.

 Nachází se tu expozice suchozemských biotopů. Uprostřed  
je rašeliniště i přirozený smíšený les. Zde zaujme náš největší 
obratlovec - los evropský. Neméně zajímaví jsou i další 
představitelé jako jelen, srnec, liška aj. Na zadní stěnu lze 
promítat typické lesní živočichy. Ve vitrínách v celé expozici 
jsou vystaveny houby a ve výsuvných šuplících jsou ukázky 
mechů, lišejníků, plodů a bezobratlých. Dále děti viděly model 
řeky a měnící se její tok v závislosti na ročním období, rybník 
s jeho obyvateli, ukázky vodních ptáků. Také se podívaly do 
vydří nory, mohly si prohlédnout mamutí zub a seznámit se  
s prvopočátky naší Země. Naši předškoláci velmi překvapili 
paní průvodkyni svými znalostmi z oblasti přírody a musím říci, 
že jsme na ně byly právem pyšné.
Výstava nabízí spoustu zajímavého. Všem vřele doporučuji její 
návštěvu, určitě se Vám bude moc líbit - stejně jako se líbila 
našim dětem i nám dospělým.

Cirkus v MŠ   (  Markéta Pokorná Adamíková)

Jihočeské muzeum v Českých Budějovicích   (  Pavla Podlahová)

                                      
Martin na koni přijede před naši školku 
( doufáme, že se do jeho příjezdu situace NEZMĚNÍ) 
 
ve čtvrtek 11. listopadu v 16.30hodin. 
 

Přijďte Martina přivítat lampiónky 
a světýlky, projít s ním opět společně 
rozsvícenou podzimní cestu a popovídat 
si s přáteli u dobrého punče. 
Čekání na Martina si zkrátíme 
písničkami s dětmi z naší mateřské 
školy. 

                Všichni jste srdečně zváni na Hlincovku 
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PŘÍSPĚVKY OBČANŮ, ZAJÍMAVOSTI

Vzpomínkový večer   (  Jan Havelka)

Přišli jsme o „značku“ Hlincovka?   (  Jan Havelka)

Někteří lidé okolo vás projdou a žádnou 
stopu ve vás nezanechají. Na druhou 
stranu naopak někteří se vryjí. Ať 
negativně nebo kvalitou člověčenství. 

Kdo znal Bohouše Novotného, ten 
mi jeho člověčenství potvrdí. A v 
tom případě mu také rezonovala 
myšlenka na společenský večer s jeho 
připomenutím. Největším dílem ho 
připravil Franta Zeman. Ten rovněž 
oslovil na začátek večera přítomné a 
pak zněla jen muzika.

V současné době přecházejí hráčky oddílu volejbalu  
z Hlincovky do Volejbalu Rudolfov. V nejbližší době bude 
přeregistrováno řádově 60 hráček nejnižších věkových 
kategorií. Další přeregistrace hráček souvisí s dohráním 
soutěží sezóny 2021/2022, kde byly přihlášeny pod názvem 
Hlincovka. Zřejmým důvodem je vyúčtování dotací z Národní 
sportovní agentury,  Českého volejbalového svazu, města 
Rudolfov a Dobrá voda u Č. Budějovic a okolních obcí 
žádaných jménem SK Hlincovka, z.s. 
Značka Hlincovka rostla na dosažených výsledcích získaných 
za více jak 20 let její existence. Není v Jihočeském kraji oddíl, 
co by v dětské a mládežnické kategorii výsledkově dokázal 
to, co Hlincovka. S určitou nadsázkou lze říci i v republice. Jen 
namátkou. První a čelní umístění na republikových Festivalech 
Barevného volejbalu nejmenších, dvakrát Mistři republiky  
a také  2. a 3. místo v mladších žákyních, první a třetí místo  
v Českém poháru starších žákyň. Bez profesionálního zázemí  
v kategoriích mládeže si hráčky zahrály druhé a nejvyšší soutěž 
ČVS a ženy druhou nejvyšší soutěž v republice. Samostatnou 
kapitolou jsou první a přední místa na Mezinárodních 
sportovních hrách oddílů a reprezentací států v Klagenfurtu. 
První místa na republikových turnajích a finálová účast na 
turnajích v zahraničí.
Značkou rozumím vizuální prezentaci. Především pocitové 
vnímání a ztotožnění se s Hlincovkou a poskytovanými 
hodnotami a službami. Značka symbolizuje prestiž, celkovou 
úroveň zajišťované kvality. Spojuje sociální prostředí. Dá se 
k ní do určité míry přimknout. Zosobnit se s ní. Představuje 
konkurenční výhody pro hráčky se značkou Hlincovka, ať herní 
či psychické.  A tím dává záruky pro účast v reprezentačních 
týmech republiky. Jsou s ní spojené doprovodné programy  
a prospěšné záležitosti. 

Kladu si v posledním období otázku: „Kdo měl zájem ve 
vrchních patrech zničit volejbalovou značku Hlincovka“? Vím, 
že před deseti lety vznikla krátká diskuse s cílem zviditelnění 
spádovosti volejbalistek k městu Rudolfov. Hovořili jsme 
o doplnění názvu oddílu na SK Hlincovka Rudolfov, nebo 
Základní škola Rudolfov – Hlincovka. Debata byla ukončena 
představitelem obce Hlincová Hora s tím, že oddíl je rodinné 
stříbro a bude prezentovat obec. Letošní záchranný projekt 
pro značku Hlincovka, vzniklý v důsledku vzniku oddílu 
Volejbal Rudolfov, nebyl obecně akceptován. Jednalo  
o projekt spolupráce dvou oddílů s cílem horizontu pěti let 
hrát extraligu žen a tím pro jižní Čechy zajistit scházející 
vrcholovou soutěž. Značka Hlincovky by byla zvýrazněna 
soutěžním družstvem s názvem Škola volejbalu Hlincovka. 

Sportovní klub Hlincovka byl věkovou skladbou vždy velmi 
mladý. Mládí pro celý klub dodával oddíl volejbalu. Pro mládí 
byl rovněž budován a později provozován také sportovní 
areál. To mládí by mělo být v budoucnu dále zachováno. 
Hlavní těžiště činnosti Hlincovky je ve sportování dětí 
a nechceme se o ně přetahovat ve stejném sportu  
s teritoriálně blízkým oddílem. Začínáme od nuly. Zveme 
holky a kluky v letním období do lesního sportovního areálu 
a v zimním dvakrát týdně do tělocvičny. V době, doufejme 
pokoronové, kdy se hovoří o potřebě pohybu pro děti  
a nedostatku dospělých trenérů otevíráme sportování ve 
smíšené skupině a to i věkové. Pro kamarády, kamarádky  
i sourozence. Zaměřením na nohejbal. Přejeme si, aby nám 
tento pokus vyšel. Máme za to, že značka Hlincovky má 
stále záruku dobré práce s dětmi.
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Léčivá síla přírody na Hlincové Hoře   (  Věra a Jiří Müllerovi)

Netradiční dárek   (  Jan Havelka)

Zdravé životní prostředí a jeho léčivá síla - to je téma 
resonující v myšlení mnoha lidí, odborníků i laiků. Jak pobyt  
v přírodě léčí lze objektivně měřit a hodnotit. To je předmětem 
činnosti medicinského Projektu GEOMED (geo-medicína), 
který se zabývá souvislostmi mezi medicinou a léčivou silou 
přírody. Projekt má podporu odborníků z Nemocnice České 
Budějovice a léčivou sílu přírody zkoumá řadu let.

Šumavská a pošumavská krajina v Jihočeském i Plzeňském 
kraji nabízí tři dary, které zakládají skutečnou léčivou 
sílu přírody. „Jde o rašelinu a slatinu a jejich účinné látky, 
huminové substance, které jsou přítomny i v přirozených 
vodotečích, tedy řekách, říčkách a potocích, dále o lesní 
plody jako jsou borůvky, brusinky, maliny, ostružiny  
s obsahem fytochemik, přirozených léčivých látek, a nakonec 
LESNÍ VZDUCH S OBSAHEM BALZAMICKUÝCH SILIC", 
vyjmenovává Doc. Petr Petr, spolutvůrce Projektu Geomed.

Vzdušné lázně - osvědčená klimatická léčba. Nic nového, 
řeknete si.  "V našem kraji byly dlouhá léta na Hrudkově  
u Vyššího Brodu. Tam je zdravá šumavská krajina, ovzduší 
bez exhalátů, ale na Hlincovce nejsme na Šumavě".

23. července t.r. v městské Teplárně za aktivní účasti Dopravního 
podniku města konal jeden ze  seminářů Projektu Geomed na 
téma "Čisté a zdravé lesy v bezprostřední blízkosti krajského 
města - ekologizace v městských firmách"

Zde zástupce Teplárny informoval o nových úkolech, na 
nichž Teplárna pracuje s cílem snížení emisí a zlepšení kvality 
ovzduší. Jsou to jednak zachování stávajícího systému 
centrálního zásobování teplem, vhodná cenová politika ke 
zvýšení počtu odběratelů, tedy  předcházení vzniku nových 
emisních zdrojů. Dále pak Strategie dekarbonizace - náhrada 
jedné třetiny spalování hnědého uhlí dodávkami tepla  
z bezemisního zdroje (horkovod z JE Temelín - výstavba 
pokračuje), další třetinu nahradit spalováním biomasy (dřevní 
stěpka - instalace nového kotle), zbylou třetinu nahradí  
spalování vytříděného domovního odpadu (ZEVO - zařízení 
na energetické využití odpadu - viz ZEVO Vráto na internetu).

Také Dopravní podnik pracuje na zlepšování kvality ovzduší. 
Cíleně pořizuje nízkoemisní a bezemisní autobusy a dlouhodobě 
usiluje o větší využívání hromadné dopravy.
Nakonec účastníci semináře odjeli elektrobusem MHD  
k nám na Hlincovou Horu. Nadmořská výška a kvalita ovzduší 
v okolních lesích je prokazatelně srovnatelná s Vyšším 
Brodem. To znamená, že dvouhodinová procházka i v našich 
lesích prospěje Vašemu dýchání stejně, jako 20 minut inhalace 
u lékaře. A co teprve běh či jízda na kole!
Pro lidi je bezesporu zajímavé vědět, jaké oblasti jsou pro 
ně po zdravotní stránce přínosné. Určitě je dobrou zprávou, 
že jihočeská příroda je nejen nádherná, ale disponuje také 
léčivou silou. A to i na Hlincové Hoře.

Ve druhém čísle Hlincohorských novin v loňském roce jste byli 
pozváni k procházce na místo výsadby jinanu dvoulaločného 
ve Významném krajiném prvku Rudolfovského potoka na 
hranici katastrů Hlincové Hory a Rudolfova. „Otcem“ stromu 
vypěstovaného ze semínka, zaslaného z  japonské Hirošimi, je 
pan Petr Kocina. Jeho celoživotní práce a zároveň hobby bylo 
ošetřovat Děkanský les na Hlincohorské straně údolí potoka 
vytékajícího z Mrhalu do Svaťáku na Rudolfově. Vysadil zde  
z vlastních prostředků,  za ty léta, více jak 2 tisíce stromů.

Jeden vidí plynutí času rychleji, druhý pomaleji, ale vůči 
pozorovanému objektu je to jedno, pro něj plyne čas 
stejně rychle.  V měsíci červenci letošního rozmarného 
léta oslavil Petr Kocina 80 let. Skupina přátel ochraňujících 
přírodní zvláštnost Rudolfovského potoka mu k životnímu 
jubileu připravila překvapení v podobě kamene s cedulkou  
a poděkováním. Nezvyklý dárek je umístěn u potoka za 
lavičkou u rybníku Jerval. Kdyby jste šli kolem, už budete 
částečně vědět komu to byla vzdána čest.

Petr Kocina při předávání dárku. (foto Jaroslav Valevský)
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Pomník padlého rudoarmějce 

Každý, kdo prochází 
původní část Hlincové 
Hory si jistě v horní části 
návsi všimne pomníčku 
se jménem Vladimíra 
Volganova.  Ne každý 
však něco ví o událos-
tech, ke kterým se po-
mníček vztahuje. Už 
předem však poslušně 
hlásím, že se nejednalo 
o žádné líté boje mezi 
Rudou armádou a ustu-
pujícím wehrmachtem, 
či jednotkami SS, snaží-
cími se dostat do Budě-
jovic k Američanům. 
Už v sobotu večer 12. 
Května 1945 projížděly 
vesnicí kolony ruských 

dělostřelců směrem na východ (na Zvíkov). Asi o půlnoci na 
13. Května pak kolona tanků směrem na Trhové Sviny. Před 
domem č. p. 3, tehdy posledním na dolním konci vsi, kde do-
dnes bydlí rodina Zemanů, se stala velmi vážná nehoda. Mladý 
voják, asi dvacetiletý Vladimír Volganov, spadl z tanku pod pás 
za ním jedoucího tanku. 
Následně se šest mužů se objevilo ve vchodu do stavení. Nesli 
zraněného a prosili o pomoc. Rodina Zemanů uložila zraněné-
ho, který ještě žil a byl při vědomí, na lůžko. Zůstal s ním jeden 
z vojáků, ostatní odjeli. Syn paní Jungmanové Václav se rozběhl 
do Rudolfova na četnickou stanici přivolat lékařskou pomoc. 
Než se ta dostavila, mladý voják zemřel. Václav Zeman upřes-
ňuje: „Soužen bolestmi chtěl z lůžka na zem. Pomohli jsme mu 
tedy z lůžka. Ještě k svému kamarádovi promluvil několik slov – 
as: Piš otci a matce… A zemřel. Zůstal u nás do rána. Druhého 
dne přijeli s bryčkou a odvezli ho směrem k Trhovým Svinům.“ 
Paní Zemanová k tomu dodala „Vím, co to je umírat v cizině –  
i můj muž mi tak za první světové vojny umíral… Proto jsem  
s nebohým mladým Rusem cítila…“
Z výpovědí jiných, kteří byli události oné svědky, se dá soudit, 
že mladý rudoarmějec Vladimír Volganov byl z Rostova a byl 
svobodný.

V roce 1946 byl na památku 
tragicky zemřelého vojáka 
zřízen pomník s nápisem  
(s omylem v datu): „V upo-
mínku na tragicky zemřelé-
ho vojína Rudé Armády Vla-
dimíra Volganova 11. 5. 1945.“ 
Kámen památníku dodala 
firma Umka ve Vrbném. Bylo 
na něj mezi občany vybráno 
1750 Kč, které byly firmě za-
placeny 12. 6. 1946. Odhalení 
památníku se odehrálo 20. 
června 1946. Slavnost odha-
lení se konala za účasti čest-
né čety českobudějovické posádky a pod patronací Okrskové-
ho sjezdu dobrovolných hasičů. Autorem podnětu ke zřízení 
památníku, jeho obstarání i úpravy kolem něho byl okresní 
cestář Karel Brůžek. Pomník byl svěřen péče obce.
K pomníku začaly chodit rok co rok 9. května průvody z Ru-
dolfova na Hlincovku s vlajkami, hudbou, pionýry, svazáky, voj-
skem a zanícenými komunisty. Občané Hlincové Hory na ně 
obvykle čekali na vrcholu stoupání silnice u lesíka. Jako dětem 
se nám to líbilo, ale když jsem dospíval, připadalo mi to až trap-
né. Jednou jsem se na průvod vykašlal a Místním národním vý-
borem mi byla udělena důtka. S touto skvrnou na svém, beztak 
na věčné časy a nikdy jinak, pošramoceném kádrovém profilu 
osoby s nepřesvědčivou láskou k Sovětskému svazu a lidově 
demokratickému zřízení, žiji spokojeně až dodnes. 
Časem se však soudruzi unavili a spokojili se s tím, že přijeli 
auty, nechali si zahrát československou a sovětskou hymnu 
nakonec i internacionálu z okna Kašparů domu, přednesli srd-
cervoucí projevy a jeli slavit vítězství SSSR do přívětivějších 
prostorů.
Po roce 1989 byla odstraněna rudá hvězda, ale na nešťastného 
kluka, jenž zahynul tak blbě po konci války a domů se už nedo-
stal, se nezapomnělo. Každý rok se u pomníku objeví květiny. 
Slyšel jsem, že byl opilý, ale nikde jsem o tom ve svých prame-
nech nenašel jedinou zmínku. I když ruku na srdce – kdybych 
se já dožil konce války, navíc jako vítěz, asi bych to ze samé 
radosti taky zapil.

Z historie Hlincové Hory (  Pavel Müller - kronikář)
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INZERCE A RŮZNÉ

Nonstop provoz
Z-BOX je vám k dispozici 24 hodin denně
7 dní v týdnu.

Stačí vám pouze mobilní aplikace
Zásilkovna.

Z-BOX je napájen solárním panelem
a vyžaduje jen minimum elektřiny.

Myslíme ekologicky

Snadná a rychlá obsluha

Nakupte v e-shopu, který doručuje zboží přes Zásilkovnu.

V košíku zvolte doručení na výdejní místo.

V nabídce výdejních míst vyhledejte název naší obce a vyberte Z-BOX.

Jakmile vám přijde výzva od Zásilkovny o vyzvednutí zásilky, můžete vyrazit k Z-BOXu!

U Z-BOXu zapněte na svém mobilním telefonu bluetooth a otevřete aplikaci Zásilkovna.
Telefon se pomocí bluetooth sám spáruje se Z-BOXem a otevře schránku s vaší zásilkou.

Z-BOX nově i u nás! 
Samoobslužné výdejní místo Zásilkovny

Rozšířili jsme služby v naší obci! Nově u nás najdete bezkontaktní výdejní místo, na které si 

můžete nechat doručit své zásilky. Výdejní místo, které má podobu samoobslužného boxu, 

jsme pro vás zřídili ve spolupráci s českou logistickou společností Zásilkovna.

1)

2)

3)

4)

5)

Jak na to?
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Domov pro seniory Máj České Budějovice, p. o. 

Větrná 731/13, České Budějovice 

KONTAKTNÍ MÍSTO ČESKÉ ALZHEIMEROVSKÉ 
SPOLEČNOSTI 

nabízí 

ZDARMA 
 

 TESTOVÁNÍ PAMĚTI 
Testování paměti probíhá vždy v úterý a ve čtvrtek 
v čase od 13:00 – 15:00hod. 
 
Testování paměti provádí certifikovaná konzultantka: 
Bc. Jiřina Sedláčková 
 

 KONZULTACE 
 SOCIÁLNÍ PORADENSTVÍ 

 
Pečujete o osobu s Alzheimerovou chorobou či jinou formou demence? 
POTŘEBUJETE POMOC, PODPORU ČI RADU, JAK S TAKTO NEMOCNÝM 

ČLOVĚKEM PRACOVAT?  
Neváhejte a kontaktujte nás. 

 
Na testování i konzultaci je nutné se vždy předem objednat.  
Kontakt: Mgr. Dagmar Dvořáčková, Ph.D. 
Mobil: 601 577 631 

 

Ve spolupráci s Dobrovolnickým centrem ADRA České Budějovice 
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Inzerce

Jakub Lošek
Adamovská 134

373 71  Hůry
tel.: 606 731 344

email: robinloxli@seznam.cz

• dřevěné konstrukce
• pokrývačství
• klempířství

HLINCOVÁ HORA SVOZ ODPADU



OSMISMĚRKA

17

vlas na mužově saku, 
ale při ... tajenka má 26 písmen.

Takové jsou ženy - zpozorují dlouhý blonďatý 

Zdroj: osmismerky.cz


